
 

Malmö stad 
Förskolenämnden 

Datum 
2024-03-28 
Adress 
Lugna gatan 82 
Diarienummer 
FSKF-2023-21407 

Yttrande 

Till 
Kommunstyrelsen 
 

Remiss angående uppdrag att utreda frågan om skor 
till medarbetare inom Malmö stad som går och står 
mycket i sitt arbete; nu fråga om remiss STK-2023-
640 
STK-2023-640 

Förskolenämnden har beslutat att lämna följande yttrande: 

Sammanfattning 
Mot bakgrund av vad som framgår i utredningsrapporten anser förskolenämnden att 
skor som inte utgör skyddsskor enligt arbetsmiljöverket inte bör tillhandahållas i 
nämndens verksamheter eftersom införandet av sådana skor skulle medföra en hög 
ekonomisk kostnad och administrativ belastning för verksamheterna. De skulle även 
leda till att medarbetare förmånsbeskattas. 

Att ge ett schablonmässigt skobidrag vore inte heller lämpligt av den anledningen att 
Malmö stad då inte kan säkerställa att bidraget faktiskt används till lämpliga arbetsskor. 

Förskolenämnden anser vidare att tillhandahållandet av skor till medarbetare i Malmö 
stad bör ske på samma grunder i hela organisationen och att de berörda nämnderna 
därför bör sträva efter en likartad hållning i frågan om skor till medarbetare, trots att 
ett eventuellt tillhandahållande av arbetsskor kan vara mindre utmanade resursmässigt 
för enstaka verksamheter eller nämnder. 

Yttrande 
Förskolenämnden anser att skor till medarbetare i Malmö stad bör tillhandhållas med 
utgångspunkt i arbetsmiljöverkets regler och bedömningar. Alla medarbetare som utför 
arbete som kräver särskilda skyddsskor ska tillhandahållas sådana skor efter att en 
riskbedömning gjorts. Utredningen visar att arbetsmiljöverket inte förordar att skor ska 
tillhandahållas för att förebygga belastningsbesvär. Detta får även till följd att ett 
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tillhandahållande av sådana skor skulle innebära att mottagande medarbetare skulle 
förmånsbeskattas för skorna.  

Utredningen bedömer att ett införande av skor till alla medarbetare som går och står 
mycket i Malmö stad skulle kosta staden mellan 12 – 19 miljoner kronor årligen, 
beroende på de beskrivna hanteringsalternativen. Att vika så mycket pengar i ett 
ansträngt ekonomiskt läge till en insats som arbetsmiljöverket inte förordar anser 
förskolenämnden inte vara lämpligt.  

I den tidigare utredningen FSKF-2022-9026 - Uppdrag från förskolenämnden att utreda behov 
av fria arbetsskor hos förskolepersonal, framhölls behovet av flera olika skor då medarbetare 
i förskoleförvaltningen både befinner sig inom- och utomhus under årets alla månader 
och väderförhållanden. Detta kan innebära att kostnaden blir avsevärt högre än den 
kostnad som ingår i stadskontorets utredning.  

Förutom kostnaden för inköp av skor vid införandet ser förskolenämnden att det 
löpande kommer att innebära ökad administration och kostnader som påverkar 
förskolenämndens ekonomi och verksamhet. Det kommer även påverka chefers 
arbetsuppgifter och arbetsbelastning och kräva tid och administration för upphandling, 
utprövning, förvaring och kassering av skor utöver inköpskostnaderna för skor.  

Förskolenämnden ser inte heller att ett schablonmässigt skobidrag vore lämpligt 
eftersom arbetsgivaren genom denna hantering inte kan säkerställa att bidraget faktiskt 
används till lämpliga arbetsskor. 

Förskolenämnden anser vidare att tillhandahållandet av skor till medarbetare i Malmö 
stad bör ske på samma grunder i hela organisationen och att de berörda nämnderna 
därför bör sträva efter en likartad hållning i frågan om skor till medarbetare, trots att 
ett eventuellt tillhandahållande av arbetsskor kan vara mindre utmanade resursmässigt 
för enstaka verksamheter eller nämnder. 

Slutligen konstaterar förskolenämnden att förskoleförvaltningen har medverkat i den 
föreliggande utredningen och att hanteringen avseende skyddsskor ryms inom 
förvaltningens systematiska arbetsmiljöarbete. I de olika aktiviteterna i det systematiska 
arbetsmiljöarbetet ingår att chefer, baserat på lokala förhållanden för verksamheten, 
undersöker risker och bedömer om det finns ett behov av användning av personlig 
skyddsutrustning i form av skyddsskor i enlighet med rådande arbetsmiljöregler. 

I förskoleförvaltningen erhålls idag ytterkläder till medarbetarna då de uppfyller alla 
krav från Skatteverket och är ett sätt att profilera Malmö stads förskolor. Av 
Skatteverkets kriterier och vägledning till utredningen framgår att det inte är möjligt att 
anpassa arbetsskor så att de blir skattefria för användaren. 
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Förskolenämnden anser dock att arbetsskor till medarbetare inom förskolenämndens 
verksamhetsområde skulle vara värdefullt utifrån ett arbetsmiljöperspektiv. Det skulle 
även göra det mer attraktivt att arbeta i förskolan. En förutsättning är att 
förskolenämnden kompenseras fullt ut för de kostnadsökningar som förslaget medför i 
en kommande budget. 

 

Ordförande Mohamed Yassin (MP) 

Nämndsekreterare Ida Alm 

 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich Clementi (V) har lämnat in en skriftlig 
reservation. 
 
Linda Obiedzinski (M), Pernilla Röjner (M) och Jan Eric Johansson (M) har lämnat in 
ett särskilt yttrande. 
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